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Protokół Nr 34/17 
z obrad XXXIV sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  
w dniu 27 kwietnia 2017r. 

 
Początek posiedzenia – godz. 13.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 16.20. 
 
Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 
Obradom przewodniczył Aleksander Kamiński – Przewodniczący Rady Gminy 
Srokowo. 

Pkt 1. 
Otwarcie prowadzenia XXXIV sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      
(t.j. Dz. U. z 2016r. poz. 446 ze zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Srokowo Aleksander Kamiński, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Franciszka Andruszkiewicza – Wójta Gminy Srokowo, 
Pana Marka Olszewskiego – Zastępcę Wójta Gminy Srokowo, 
Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 
Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarza Gminy, 
Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego 
Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek   
oraz zaproszonych gości: 
kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 
Panią Jadwigę Zając – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance, 
Pana Dariusza Kowalskiego – Dyrektora Gimnazjum Nr 1 w Srokowie, 
Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 
Panią Danutę Bielecką – Kierownika Filii Szkoły Podstawowej w Solance, 
Panią Grażynę Jolantę Niedźwiedzką- Bień – Kierownika GOPS Srokowo, 
Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM w Srokowie, 
Panie i Panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji w tym rodziców 
uczniów klas I Gimnazjum Nr 1 w Srokowie. 
Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 
protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński kontynuując posiedzenie 
sesji na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 
Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 
Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 14 gł. 
„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” została wybrana radna Renata 
Mendala, kolejna z listy radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  
i przeszedł do realizacji pkt. 2.  
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Pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           
w porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poinformował, że 
porządek obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie. Zapytał czy są  
wnioski lub uwagi do porządku obrad, który przedstawia się następująco: 

1.   Otwarcie XXXIV sesji Rady Gminy Srokowo. 
2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 
3.   Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy Srokowo. 
4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 
5.   Interpelacje i zapytania radnych. 
6.   Informacja merytoryczna i finansowa kierownika GOPS z działalności w 2016 r. 
7.   Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2016. 
8.   Ocena stanu sportu i wykorzystania obiektów sportowych w gminie w 2016r. 
9.   Informacja dotycząca kosztów gospodarki odpadami i ściekami na terenie Gminy  
     Srokowo. 
10. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji programu współpracy Gminy Srokowo                  
     z organizacjami pozarządowymi za 2016 r. 
11.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
    11.1. Rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej                       
            w Srokowie z Filią w Solance. 
    11.2. Zaciągnięcia w BGK w Olsztynie pożyczki na wyprzedzające finansowanie  
            inwestycji. 
    11.3. Zaciągnięcie długoterminowej pożyczki z Europejskiego Funduszu Rozwoju  
            Wsi Polskiej. 
    11.4. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata                     
            2017-2022. 
    11.5. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2017 r. 
12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia.  
14.  Zakończenie obrad XXXIV sesji Rady Gminy Srokowo. 
 
Radna Agnieszka Gajowniczek zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad 
punktu w sprawie przyjęcia oświadczenia w sprawie podjęcia działań mających na 
celu zgodne z przepisami prawa pracy wykorzystywanie urlopów przez pracowników 
Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych Gminy Srokowo.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o głosowanie na temat 
przyjęcia zmiany polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad w pkt 11.  
przyjęcia oświadczenia w sprawie podjęcia działań mających na celu zgodne                         
z przepisami prawa pracy wykorzystywanie urlopów przez pracowników Urzędu 
Gminy i jednostek organizacyjnych Gminy Srokowo z równoczesnym przesunięciem 
pozostałych punktów w porządku obrad. 
 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie – 14 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     
0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła zmianę polegającą na wprowadzeniu 
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do porządku obrad do bloku uchwał pkt 11. – przyjęcia oświadczenia                      
w sprawie podjęcia działań mających na celu zgodne z przepisami prawa 

pracy wykorzystywanie urlopów przez pracowników Urzędu Gminy                       
i jednostek organizacyjnych Gminy Srokowo z równoczesnym 

przesunięciem pozostałych punktów w porządku obrad. 
 
  
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 
1.   Otwarcie XXXIV sesji Rady Gminy Srokowo. 
2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 
3.   Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy Srokowo. 
4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 
5.   Interpelacje i zapytania radnych. 
6.   Informacja merytoryczna i finansowa kierownika GOPS z działalności w 2016 r. 
7.   Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2016. 
8.   Ocena stanu sportu i wykorzystania obiektów sportowych w gminie w 2016r. 
9.   Informacja dotycząca kosztów gospodarki odpadami i ściekami na terenie Gminy  
      Srokowo. 
10. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji programu współpracy Gminy Srokowo                  
      z organizacjami pozarządowymi za 2016 r. 
11. Przyjęcie oświadczenia w sprawie podjęcia działań mających na celu zgodne                   
      z przepisami prawa pracy wykorzystywanie urlopów przez pracowników Urzędu  
      Gminy i jednostek organizacyjnych Gminy Srokowo.  
12.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
    12.1. Rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej                       
            w Srokowie z Filią w Solance. 
    12.2. Zaciągnięcia w BGK w Olsztynie pożyczki na wyprzedzające finansowanie  
            inwestycji. 
    12.3. Zaciągnięcie długoterminowej pożyczki z Europejskiego Funduszu Rozwoju  
            Wsi Polskiej. 
    12.4. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata                     
            2017-2022. 
    12.5. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2017 r. 
13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia.  
15.  Zakończenie obrad XXXIV sesji Rady Gminy Srokowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o przegłosowanie 
przyjęcia porządku obrad po zmianach. 
 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie -14 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”, 
0 gł. „wstrzymujących się” przyjęła  porządek obrad po zmianach. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 2. i przeszedł do  punktu 3. porządku obrad. 
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Ad. pkt 3. 
Przyjęcie protokołu z  XXXIII sesji Rady Gminy Srokowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poinformował, że protokół z XXXIII 
sesji Rady Gminy Srokowo z dnia  31 marca 2017 r. (zał. nr 5) był do wglądu                    
w biurze Rady Gminy oraz został wyłożony na pół godziny przed sesją na sali obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż zapoznał się  z protokołem, który wiernie 
odzwierciedla przebieg XXXIII sesji. Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi 
do protokołu. Wobec braku wniosków i uwag Przewodniczący Rady Gminy poddał 
pod głosowanie protokół z XXXIII sesji z dnia 31 marca 2017 r., w czasie którego na 
sali obrad obecnych było 14 radnych.  
 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XXXIII sesji bez uwag                                 
i jednogłośnie –  14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw” i 0 gł. „wstrzymujących się” . 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3. i przeszedł do  punktu 4. porządku obrad. 
 
 

Ad. pkt 4. 
Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Zastępcę Wójta Gminy 
Srokowo o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym 
(zał. nr 6). 
W okresie międzysesyjnym 31 marca 2017 r. do 26 kwietnia 2017 r. Wójt Gminy 
Srokowo wydał 6 zarządzeń: 

1. Zarządzenie nr 11/17 z dnia 31 marca 2017r. w sprawie ogłoszenia otwartego 
konkursu ofert na wykonanie zadania publicznego Gminy Srokowo. 

2. Zarządzenie nr 12/17 z dnia 31 marca 2017r. w sprawie powołania komisji 
konkursowej do oceny ofert złożonych w otwartym konkursie ofert na realizację 
zadań publicznych oraz określenia Regulaminu Pracy komisji konkursowej. 

3. Zarządzenie nr 13/17 z dnia  31 marca 2017r. w sprawie ustalenia ceny za 
wynajem samochodów będących własnością Gminy Srokowo. 

4. Zarządzenie nr 14/17 z dnia 6 kwietnia 2017r. w sprawie ustanowienia służebności 
przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Srokowo. 

5. Zarządzenie nr 15/17 z dnia 6 kwietnia 2017r. w sprawie powołania komisji 
przetargowej i nadania jej regulaminu pracy na „Przebudowę drogi gminnej,            
ul. Ogrodowa w Srokowie”. 

6. Zarządzenie nr 16/17 z dnia 12 kwietnia 2017r. w sprawie wskazania systemu 
wykonywania czynności kancelaryjnych oraz wyznaczenia koordynatora czynności 
kancelaryjnych. 
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O godz. 13.10 na obrady sesji Rady Gminy przybył radny Maciej Kuriata – stan 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  zapytał czy są pytania do złożonej 
informacji, a w związku z ich brakiem zamknął pkt. 4 i przeszedł do punktu                         
5 porządku obrad. 

 
Ad. pkt 5. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił radnych o składanie 
interpelacji lub zapytań.  

1.Radna Agnieszka Gajowniczek zwróciła się z wnioskiem o poprawienie stanu 
nawierzchni na ul. Słonecznej. Mieszkańcy zgłaszają, że po okresie zimowym na 
drodze jest bardzo dużo nierówności, które należałoby poprawić. 

2.Radna Renata Mendala zwróciła się z prośbą o poprawę stanu nawierzchni drogi               
w miejscowości Siniec i Kąty.  

3.Radna Renata Mendala zapytała czy do biura Rady Gminy i do Pana Wójta 
wpłynęło pismo od rodziców uczniów klas I Gimnazjum w sprawie połączenia klas                
i jak Pan Wójt się do niego ustosunkował.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński związku z ich brakiem dalszych 
interpelacji i zapytań zamknął pkt 5 i przed przystąpieniem do realizacji pkt 6 
porządku obrad oddał głos Przewodniczącej Komisji Edukacji i Spraw Społecznych 
Ewie Dudek w związku ze sprawą dotyczącą uczniów klas I Gimnazjum. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Ewa Dudek powiedziała,                 
że  wpłynął wniosek od rodziców uczniów Szkoły Podstawowej w Srokowie 
skierowane do Pana Wójta Gminy Srokowo (oraz do wiadomości Pana 
Przewodniczącego Rady Gminy Srokowo, Pani Przewodniczącej Komisji Edukacji               
i Spraw Społecznych jak również do Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z 
Filią w Solance), z prośbą o podzielenie klasy ich dzieci. Pismo to zostało odczytane              
i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Przewodnicząca Komisji dodała, że wcześniej 
do Pana Wójta wpłynął inny dokument od rodziców, którzy prosili o to, aby nie 
rozdzielać tej klasy.   

Drugie pismo, które wpłynęło od rodziców klas Ia i Ib Gimnazjum do Pana Wójta 
Gminy Srokowo (zostało przesłane również do wiadomości Pana Przewodniczącego 
Rady Gminy Srokowo, Pani Przewodniczącej Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 
Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance oraz Dyrektora 
Gimnazjum Nr 1 w Srokowie) ze sprzeciwem wobec zamierzenia łączenia klas 
pierwszych od nowego roku szkolnego. Dokument ten również został odczytany przez 
Panią Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych i stanowi załącznik                   
nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o zabranie głosu Pana 
Wójta Gminy Srokowo Franciszka Andruszkiewicza. 
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Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że pierwsze pismo 
wpłynęło wcześniej czyli jeszcze przed utworzeniem arkusza organizacyjnego,                    
a kolejne zostało złożone w dniu wczorajszym. Przedstawione w nim argumenty są 
konkretne, aby utrzymać klasą 12 i 13 osobową, lecz z drugiej strony 
niewyobrażalnym jest to, aby tak nieliczne klasy funkcjonowały w szkole ze względu 
na to, że na dzień dzisiejszy już nie starcza nam subwencji oświatowej.                           
W porównaniu do roku ubiegłego jest ona obniżona o 250 tys. zł. Wójt Gminy 
powiedział, że arkusze organizacyjne znajdują się w Kuratorium Oświaty                         
w Olsztynie, a sprawy finansowe należą do samorządu. Jeżeli Rada Gminy przyzna 
zwiększoną kwotę na funkcjonowanie podzielonej klasy to nie będzie miał nic 
przeciwko temu, ale podkreślił iż takich środków nie posiadamy i ostrzega przed 
takimi decyzjami ponieważ wiąże się to z pewnego rodzaju zapaścią finansową 
gminy. Jeśli chodzi o utrzymanie jednej klasy więcej to koszty związane                           
z dodatkowymi środkami płacowymi zwiększają się o blisko 100%.    

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zgadza się z wypowiedzią Pana 
Wójta, ponieważ utworzenie jednej klasy więcej generuje kosztów utrzymania 
(prawie podwójne), które powstaną poprzez wypłatę nadgodzin dla nauczycieli lub 
przez dodatkowe zatrudnienie. Kolejna kwestia jest to, że Kuratorium Oświaty 
otrzymało pismo od Ministerstwa w sprawie nie zatwierdzania arkuszy 
organizacyjnych z dużą ilością nadgodzin, po to aby nie wypłacać środków z tego 
tytułu (za nadgodziny) dla nauczycieli. Chodzi o to, aby nie dochodziło do zwolnień 
nauczycieli pracujących w Gimnazjum. Skarbnik powiedziała, że subwencja 
oświatowa powinna stanowić 85% kosztów utrzymania oświaty (poza przedszkolem           
i dowożeniem ponieważ są to koszty gminy), a na dzień dzisiejszy otrzymana 
subwencja stanowi niecałe 66% przez co gmina dokłada ponad 34% kosztów 
utrzymania. Z tego powodu zdecydowaliśmy się na to, aby Instytut Analiz 
Finansowych sprawdził czy na dzień dzisiejszy koszty utrzymania oświaty w naszej 
gminie są skutkiem niedoszacowania przez wskazanie złego algorytmu. 

Dyrektor Gimnazjum Nr 1 w Srokowie Dariusz Kowalski powiedział, że koszty w takim 
wypadku wzrosną o 2/3, ponieważ jeśli pozostawimy grupę 25 osobową to w drugiej 
fazie będziemy ją dzielili na dwie grupy na języku angielskim i języku rosyjskim, na 
informatyce oraz na wychowaniu fizycznym co daje nam 9 godzin (cztery godziny 
wychowania fizycznego, po dwie godziny języka angielskiego i rosyjskiego oraz jedna 
informatyki). Jeżeli chodzi o godziny nadliczbowe to Kuratorium Oświaty obliguje 
dyrektorów nie o wykazywanie godzin nadliczbowych tylko wakatów (godziny, które 
są wrzucone w arkuszu organizacyjnym na wakacie- poprzez wykazanie ich do 
wykorzystania przez innego nauczyciela). Jeżeli chodzi o pismo, które wpłynęło do 
organu prowadzącego to dyrektor uważa, że intencją podziału klas było to, iż mając 
na uwadze opinię nauczycieli i wychowawcy klasy VI chciano wyeliminować 
występujące w niej problemy dydaktyczne. Uważa, że ponowne łączenie tej klasy nie 
będzie dobrym rozwiązaniem, a poza tym zniweczy dotychczasową roczną pracę 
pedagogów. Dyrektor uważa, że utrzymując dwie klasy wcale nie będzie potrzeby 
zatrudniania dodatkowej liczby nauczycieli. Jeśli pozostawimy istniejący układ                   
w arkuszu organizacyjnym nie dzieląc klasy VII i łącząc klasę II (przyszłą) obawia się 
czy nie dojdzie do konieczności wypłacenia dopłat dla nauczycieli. W obecnym 
arkuszu organizacyjnym jest ujętych 88 godzin, a dzieląc je na 37 nauczycieli 
otrzymujemy prawie 2,4 godz., a jak wiadomo przy 2-3 godzinach zawsze występują 
dopłaty. 
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Przedstawiciel rodziców Katarzyna Piliszko powiedziała, że w sporej części dzieci 
uczące się w licznych klasach nie dają sobie rady w szkole, a należy przyznać, że 
lepsi uczniowie wszędzie dadzą sobie radę. Słabsi uczniowie, mający problemy                      
z nauką, w licznych klasach jeszcze bardziej się opuszczą ponieważ nauczyciel nie 
będzie w stanie dotrzeć do wszystkich dzieci z wytłumaczeniem zagadnienia. Pani 
Piliszko powiedziała, że bardzo ważną kwestią jest ekonomiczne podejście do 
problemu, ale należy pamiętać o dzieciach i nie można oszczędzać na nich. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Ewa Dudek wyjaśniła dlaczego 
tak różne pisma wpłynęły od rodziców. Chodzi o to, że rodzice uczniów klas 
gimnazjum podczas wywiadówki dowiedzieli się o planach jakie organ prowadzący 
ma względem klas pierwszych. W ubiegłym roku podzielono klasy pierwsze w dobrej 
intencji, ale może wtedy warto było pomyśleć co przyniesie nam kolejny rok 
ponieważ koszty dotyczące utrzymania oświaty mamy cały czas. Rodzice po upływie 
roku nauki ich dzieci w szkole nie godzą się z tym, aby klasy ponownie były 
połączone. Przewodnicząca powiedziała, że rozczarowanie rodziców w tym przypadku 
jest jak najbardziej na miejscu. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina dodała, że gmina również się nie spodziewała 
pomniejszenia subwencji oświatowej o kwotę aż 250 tys. zł. Wcześniej mogliśmy 
snuć długoterminowe plany, lecz niestety zostały one zmienione przez Ministerstwo 
Oświaty.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że wcześniej 
uczestniczył wspólnie z Panią Sekretarz w spotkaniu, na którym Kuratorium wyraźnie 
przedstawiało iż dobro dziecka jest najważniejsze. Niestety w tym momencie można 
odnieść inne wrażenie. Przewodniczący powiedział, że należy wypracować takie 
warunki, które będą najkorzystniejsze dla naszej gminy poprzez wystąpienie np.                  
z wnioskiem do Ministerstwa Edukacji, do Ministerstwa Finansów i innych instytucji                
o ponowne przeliczenie subwencji oświatowej.  

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że ta sytuacja jest 
trudna i złożona ponieważ najpierw tworzy się dokumenty, z których wynikają pewne 
reguły zawierające stwierdzenia dotyczące tego, że w klasie powinno być 26-28 
dzieci. Na tą chwile dążymy do podziału klasy, która ma 25 uczniów. W takim razie 
należy zadać pytanie co na to rodzice uczniów innych klas, które obejmują taka samą 
lub większą liczbę dzieci? Wójt uważa, że po to został stworzony Statut Szkoły, aby 
go respektować i stosować się do jego zapisów. Kolejną sprawą są koszty, które 
regularnie muszą być i są ponoszone (gaz, energia, pobory dla nauczycieli itd.),                    
a jeśli nie zwraca się na nie uwagi to może dojść do niespójności wydatków                          
z dochodami co doprowadzić może do rozwarstwienia budżetu. Wójt Gminy uważa, 
że należy zachować rozsądek przy podejmowaniu różnych decyzji ponieważ 
zmniejszenie subwencji o kwotę 250 tys. zł. jest dużym ubytkiem dla naszej gminy.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Ewa Dudek odnosząc się do 
słów Pana Wójta powiedziała, że rozumie, iż brakujące 250 tys. zł. nie jest małą 
kwotą, ale należy zwróciła uwagę na to, że Statut Szkoły nie powstał w tym roku lecz 
kilka lat temu. Nie może zrozumieć dlaczego w jednym roku wszyscy trzymają się 
tego dokumentu, a w kolejnym już nie. Przewodnicząca dodała, że jeśli przychylamy 
się ku jakiemuś dokumentowi to należy pracować na nim od początku do końca.   
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Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że cały czas 
pracujemy na dokumentach, ale głównym problemem w naszej oświacie jest to, że 
nie dzielimy budżetu na poszczególne szkoły, aby dyrektor miał od początku do 
końca decyzyjność w kwestii jego wydatkowania. Gdyby tak było to nie doszłoby do 
dzisiejszej dyskusji ponieważ jak wiadomo cała sprawa wyszła od nauczycieli, a nie 
od rodziców. Podpieranie się dobrem dziecka mając w zanadrzu ponadwymiarowe 
godziny pracy lub dodatkowy etat jest ewidentnym działaniem kierunkowym, na 
które należy zwracać uwagę. Jeżeli chodzi o Statut to w ubiegłym roku to faktycznie 
jednostkowo został pominięty ze względu na pewne problemy wychowawcze 
panujące w klasie, ale gdy wynikła sytuacja ze zmniejszeniem subwencji oświatowej 
wiemy, że nie było to dobre posunięcie i dlatego zdecydowanie należy spojrzeć na 
niego z innej perspektywy.     

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 13.40 ogłosił 
przerwę, która trwała do godziny 13.52, a następnie przeszedł do realizacji pkt 6 
porządku obrad. 

Ad. pkt 6. 

Informacja merytoryczna i finansowa kierownika GOPS z działalności                      
w 2016 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że radni 
otrzymali materiał (załącznik nr 9 do protokołu) w terminie, a następnie poprosił 
Panią Grażynę Jolantę Niedźwiedzką – Bień – Kierownika GOPS Srokowo                           
o przedstawienie informacji merytorycznej i finansowej  z działalności w 2016 r. 

Kierownik GOPS Srokowo Grażyna Jolanta Niedźwiedzka – Bień powiedziała, że                    
w przekazanym materiale poszczególne informacje zostały przedstawione w sposób 
bardzo szczegółowy włącznie z danymi jakie środki zostały poniesione i jaki plan 
pracy został wykonany w 2016 r. Budżet jednostki wynosił 5788411 zł, a wykonano 
5697463 zł co daje 98% wykonania planu. Każdy dział został szczegółowo opisany 
włącznie z podaniem schematu działania Ośrodka Pomocy Społecznej, aby można 
było mieć wgląd na to, jak pracownicy socjalni wykonują pracę administracyjną co 
dodatkowo obciąża prowadzenie zadań. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej jest 
zobowiązany do corocznego złożenia sprawozdania z informacji merytorycznej                    
i finansowej z działalności w danym roku kalendarzowym. Kierownik dodała, że 
największe nakłady finansowe idą na tzw. rodziny zastępcze do których zabierane są 
dzieci od rodzin z problemami wychowawczymi wobec dzieci pomimo bardzo dobrej 
pracy asystenta rodziny, którego jednostka posiada. W 2016 roku do rodziny 
zastępczej oddano pięcioro dzieci i aby do takich sytuacji nie dochodziło należy kłaść 
na tę stronę jeszcze większy nakład pomocy socjalnej dla rodzin. Wiadomo jest, że 
nie dla wszystkich rodzin z takimi problemami da się pomóc ponieważ one nie chcą 
jej przyjmować. Pracownicy szukają sposobów na to, aby znajdować nowe sposoby 
dotarcia do osób mających problemy, pisane są projekty po to, aby móc pozyskiwać 
coraz to większe środki przeznaczane na wsparcie rodzin. W najbliższym czasie 
planuje się stworzyć grupę psychologiczno – terapeutyczną dla osób nie radzących 
sobie z agresją i złością jak również w budowaniu relacji w rodzinie (dotyczy osób 
posiadających niebieskie karty). We współpracy z Powiatowym Centrum Pomocy 
Rodzinie udało się pozyskać naszej placówce środki na taką terapię (na razie) dla 
dziesięciorga osób z naszej gminy. Porównując skalę korzystania z pomocy 
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społecznej widoczny jest spadek ilości osób korzystających z niej. Kierownik GOPS 
swoim zarządzeniem wprowadziła dzień wewnętrzny dla pracowników socjalnych, 
którzy w tym czasie nie wyjeżdżają w teren, a pracują na miejscu robiąc 
dokumentację administracyjną.                        

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że GOPS powoli przestaje być instytucją, która 
zajmuje się tylko decyzjami i udzielaniem pomocy, a wychodzi naprzeciw problemom. 
Uważa, że takie działanie jest najcenniejsze dla nas wszystkich, a podejście 
pracowników ośrodka do wszelkich problemów w społeczeństwie sprawia, że                         
z optymizmem można patrzeć w przyszłość. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 
dyskusji poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji merytorycznej i finansowej 
Kierownika GOPS z działalności w 2016 r. 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 15 gł. „za” przyjęła informację 
merytoryczną i finansową Kierownika GOPS z działalności w 2016 r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 6. i przeszedł do  punktu 7.  porządku obrad. 

 

Ad. pkt 7.  
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2016. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że temat 
(załącznik nr 10 do protokołu) bardzo szeroko był analizowany podczas posiedzenia 
wspólnego komisji Rady Gminy, a następnie poprosił Panią Grażynę Jolantę 
Niedźwiedzką - Bień Kierownika GOPS  Srokowo o wprowadzenie radnych                         
w zagadnienie oceny zasobów pomocy społecznej po czym tworzył dyskusję. 

Kierownik GOPS Srokowo Grażyna Jolanta Niedźwiedzka – Bień powiedziała, że ocena 
zasobów pomocy społecznej stanowi przekrój informacji na temat działania i 
udzielania pomocy osobom potrzebującym na terenie naszej gminy. Wszelkie dane 
dotyczą nie tylko pomocy socjalnej, ale również mieszkań komunalnych, przedszkoli, 
prac społecznie użytecznych i innych form działania, które są kierowane do 
mieszkańców gminy. Zgodnie z art. 16a ustawy z dnia 12 marca 2004 r. Gmina 
przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 
sytuacji społecznej i demograficznej. Zasoby obejmują w szczególności 
infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na zadania 
pomocy społecznej bez względu na podmiot je finansujący i realizujący. Ocena 
obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów 
oraz ich rozkład ilościowy. Ocena jest podstawą planowania budżetu na rok 
następny. W bieżącej ocenie przedstawia się Państwu ocenę zasobów pomocy 
społecznej w Gminie Srokowo za rok 2016 odnosząc się do roku 2014 i 2015                               
z prognozą na rok następny. Ocena zasobów pomocy społecznej jest przekrojowym 
spojrzeniem na realizacje zadań w pomocy społecznej w naszej Gminie, zadań 
zleconych własnych i powierzonych gminie do wykonania. Pani Kierownik 
powiedziała, że ocena zasobów pomocy społecznej po zatwierdzeniu przez Radę 
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Gminy będzie wysłana do Urzędu Marszałkowskiego celem jej sprawdzenia,                         
a następnie do Ministerstwa.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję,                        
a wobec jej braku poprosił radnych o przegłosowanie na temat przyjęcia oceny 
zasobów pomocy społecznej za rok 2016. 

 
Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 15 gł. „za” przyjęła ocenę zasobów 

pomocy społecznej za rok 2016. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 7. i przeszedł do realizacji  punktu 8.                      

porządku obrad.  
 

Ad. pkt 8.   
Ocena stanu sportu i wykorzystania obiektów sportowych w gminie                              
w 2016r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że ocena 
stanu sportu i wykorzystania obiektów sportowych w gminie w 2016 r. (załącznik nr 
11 do protokołu) jest jedną z części sprawozdania z działalności GOK, które było już 
analizowane na wcześniejszych posiedzeniach komisji, a następnie zapytał czy radni 
mają pytania do złożonej informacji po czym otworzył dyskusję, a wobec jej braku 
poprosił radnych o przegłosowanie przyjęcia pozytywnej oceny w w/w temacie. 

 
Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 15 gł. „za” pozytywnie zaopiniowała 

ocenę stanu sportu i wykorzystania obiektów sportowych                                         
w gminie w 2016 r.  

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8. i przeszedł do  punktu 9. porządku obrad. 

 

Ad. pkt 9.   
Informacja dotycząca kosztów gospodarki odpadami i ściekami na terenie 
Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że temat był 
analizowany podczas wspólnego posiedzenia Komisji stałych Rady Gminy (załącznik                
nr 13 do protokołu), po czym poprosił o zabranie głosu Stanisława Kachniarza - 
Kierownika ZGKiM. 

Kierownik ZGKiM Stanisław Kachniarz powiedział, że koszty gospodarki ściekowej za 
2016 r. zostały przedstawione dla radnych i taka cena ścieków wynosiła 5,98 zł 
brutto i w 2017 r. występuje na takim samym poziomie; koszty netto w 2016 r. są 
podobne jak w roku bieżącym i wynoszą 5,28 zł za 1m3. Jeśli chodzi o dopłatę                     
z budżetu gminy dla mieszkańców to wynosi ona 0,70 zł od każdego m3 ścieków. 
Ogólne koszty jakie zostały poniesione w 2016 r. wynoszą 382573 zł, z czego ponad 
50% stanowią koszty zakupu energii elektrycznej, w tym oczyszczalnia zużywa 
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prawie 100 tys. zł, a przepompownie ścieków zużywają prawie 90 tys. zł. Jeśli nie 
nastąpią większe i niespodziewane awarie to zakład powinien zmieścić się                       
w planowanych kosztach. Na prowadzenie bieżących spraw (zakup energii, naprawy 
pomp, dozór techniczny, monitoring ścieków i inne) są zabezpieczone środki. Zgodnie                          
z planowanym wejściem w życie nowego projektu ustawy prawo wodne, stawki                     
w 2017 r. mogły ulec znaczącej zmianie lecz nastąpi to najprawdopodobniej                        
w 2019 r. Jeśli chodzi o cenę zaopatrzenia mieszkańców w wodę to wynosi ona                 
3,14 zł brutto, a koszt ogólny wyniósł nas 331714 zł. (włącznie z kosztami 
administracyjnymi). Na oczyszczalni koszty eksploatacyjne mniejsze o ok. 5%, a 36% 
tych kosztów mamy w wodociągach. Chodzi o to, aby stawka za wodę i za ścieki była 
zrównoważona. Na dzień dzisiejszy jesteśmy w trakcie przygotowania do ogłoszenia 
przetargu na wymianę dmuchaw na oczyszczalnię, które w tym roku będą 
wymienione (dokumentacja jest już zlecona), a dzięki temu zmniejsza się koszty 
energii na tym obiekcie. Kierownik ZGKiM dodał, że na ostatnim zgromadzeniu 
Mazurskiego Związku Międzygminnego – Gospodarka Odpadami, które odbyło się                 
w marcu, przewodniczący przedstawił aktualną sytuację jaka ma miejsce w związku. 
Zamiany polegają na tym, że z dniem 1 lipca wchodzi w życie szczegółowe 
rozporządzenie Ministra Ochrony Środowiska dotyczące segregacji odpadów i będzie 
polegało to na tym, że będziemy mieli obowiązkową segregację śmieci. Zasady będą 
polegały na tym, że będziemy mieli cztery pojemniki o różnych kolorach: żółty na 
plastik i metal; zielony na szkło; niebieski na papier i brązowy na odpady 
biodegradowalne. Najprawdopodobniej ceny za wywóz śmieci wzrosną, ale jeszcze 
nikt nie potrafi powiedzieć o jaką kwotę. Jeśli chodzi o szczegółową segregację to 
będziemy mieli na to okres przejściowy do 2022 roku na dostosowanie się do nowych 
pojemników.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję,                      
a wobec jej braku poprosił radnych o przegłosowanie przyjęcia informacji dotyczącej 
kosztów gospodarki odpadami i ściekami na terenie Gminy Srokowo. 

Przed głosowaniem o godz. 14.12 poza salę obrad wyszedł radny Marek Stachurski                            
– stan 14 radnych. 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 14 gł. „za” przyjęła informację 
dotyczącą kosztów gospodarki odpadami i ściekami na terenie                       

Gminy Srokowo. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9. i przeszedł do  punktu 10. porządku obrad. 

 

Ad. pkt 10.  
Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji programu współpracy Gminy 
Srokowo  z organizacjami pozarządowymi za 2016 r. 
 

O godzinie 14.15 na salę obrad wrócił radny Marek Stachurski – stan 15 radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Panią Sekretarz 
Gminy Małgorzatę Chociełowską o krótkie wprowadzenie do omawianego tematu 
(załącznik nr 13 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że w ostatnim sprawozdaniu 
były dwa błędy, które zostały już poprawione i ponownie przekazane radnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że sprawozdanie zostało uzupełnione o pkt 6,                  
a teraz to już należy mieć nadzieję, iż przewidywane formy konsultacji i aktywizacji 
organizacji pozarządowych przyniosą pozytywne efekty. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że od roku czasu nic się nie zmieniło 
ponieważ nadal nie ma miejsca w naszej gminie gdzie stowarzyszenia mogą                      
w sposób swobodny przetrzymać swoje dokumenty oraz drobiazgi, które na chwilę 
obecną członkowie stowarzyszeń wykorzystują w do swojej pracy. Do dnia 
dzisiejszego nie ma podpisanej umowy na małe pomieszczenie w GOK, oddane                   
w użytkowanie dla stowarzyszenia „Sukces każdego dziecka” i jeszcze dwóch innych. 
Nie można powiedzieć, aby współpraca z organizacjami pozarządowymi była dobra. 
Kolejnym przykładem jest przekazanie garażu dla organizacji pozarządowej czyli OSP 
w Srokowie, którzy do dnia dzisiejszego nie zostali poinformowani przez żadnego                  
z urzędników o tym, że garaż został im przydzielony i że do nich trafi. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że jest to nieprawda ponieważ 
po złożeniu interpelacji przez radną Gajowniczek odbyło się spotkanie ze strażakami 
w którym uczestniczył m.in. Pan Przewodniczący Rady Gminy. Po spotkaniu i po 
rozmowach strażaków z Panem Wójtem została podjęta decyzja o zobowiązaniu Pana 
Kierownika ZGKiM do wypowiedzenia umowy na garaż. Umowa wygaśnie z dniem                 
31 maja o czym sam osobiście poinformował Komendanta OSP w Srokowie.  

Zastępca Wójta powiedział, że jeśli chodzi o sprawozdanie Wójta z realizacji 
programu współpracy to pojawiają się różnego rodzaju możliwości pozyskiwania 
środków zewnętrznych, gdzie organizacje pozarządowe mogą uzyskiwać 
dofinansowanie na poziomie 100%. Warto byłoby rozważyć wspólnie z tymi 
organizacjami realizację różnych przedsięwzięć dla różnych środowisk. Głównym 
problemem dla organizacji jest to, że najczęściej najpierw trzeba wyłożyć swój wkład 
finansowy, aby później odzyskać środki z projektu, a co za tym idzie należałoby 
rozważyć umożliwienie uruchomienia funduszu pożyczkowego, abyśmy po podjęciu 
uchwały Rady Gminy (a przepisy nam na to pozwalają) udzielili pożyczki dla takiej 
organizacji z budżetu gminy, gdzie po rozliczeniu projektu następowałby zwrot 
środków do budżetu. W takim przypadku gmina nie traci żadnych środków,                            
a w zamian zyskuje zrealizowany w 100% projekt ze środków zewnętrznych.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński zapytał czy umowy ze 
stowarzyszeniami są już przygotowane? 

Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że do tej pory wpłynął wniosek ze 
strony tylko jednego stowarzyszenia „Sukces każdego dziecka” na udostepnienie tego 
pomieszczenia. Żaden inny wniosek nie został złożony. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński zapytał czy w takim razie 
można przekazać innym stowarzyszeniom, aby składały swoje wnioski o korzystanie z 
pomieszczenia o ile będą chciały z takiej sytuacji skorzystać? 

Wójt Gminy Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że tak. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 
dyskusji poprosił radnych o przegłosowanie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy                      
z realizacji programu współpracy Gminy Srokowo  z organizacjami pozarządowymi za 
2016 r. 
 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie – 15 gł. „za” przyjęła sprawozdanie 
Wójta Gminy z realizacji programu współpracy Gminy Srokowo                                 

z organizacjami pozarządowymi za 2016 r. 
 

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10. i przeszedł do  punktu 11. porządku obrad. 

 

Ad. pkt 11. 
Przyjęcie oświadczenia w sprawie podjęcia działań mających na celu 
zgodne z przepisami prawa pracy wykorzystywanie urlopów przez 
pracowników Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych Gminy Srokowo.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił 
Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek o odczytanie oświadczenia 
(stanowiącego załącznik nr 14 do protokołu), a następnie otworzył dyskusję. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że należy poprawić jedno ze 
sformułowań mówiących o tym iż pracownicy nie posiadają mandatów, a tylko radni. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 
dyskusji poprosił radnych o przegłosowanie przyjęcia oświadczenia w sprawie 
podjęcia działań mających na celu zgodne z przepisami prawa pracy wykorzystywanie 
urlopów przez pracowników Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych Gminy 
Srokowo.  

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie – 15 gł. „za” przyjęła oświadczenie                      
w sprawie podjęcia działań mających na celu zgodne z przepisami prawa 

pracy wykorzystywanie urlopów przez pracowników Urzędu Gminy                           
i jednostek organizacyjnych Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że przyjęte 
przez Radę Gminy oświadczenie zostanie przekazane dla Pana Wójta Gminy Srokowo 
do realizacji.   
 
 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11. i przed przejściem do  punktu 12. porządku 
obrad o godz. 14.30 ogłosił przerwę, która trwała do godz. 14.47. 
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Ad. pkt 12.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
12.1. Rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej                      
w Srokowie z Filią w Solance. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Przewodniczącą 
Komisji doraźnej Ewę Dudek o wprowadzenie do projektu uchwały (załącznik nr 15 
do protokołu). 

Przewodnicząca Komisji Doraźnej Ewa Dudek powiedziała, że odbyły się trzy 
spotkania podczas których szczegółowo analizowano temat dotyczący złożonej skargi 
na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance. Włącznie 
z przeprowadzeniem rozmów z przedstawicielami szkoły jak również rodzicem 
dziecka. Wynikiem pracy Komisji Doraźnej jest przygotowany projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem o brzmieniu:  

W celu rozpatrzenia wyżej wymienionej skargi Rada Gminy uchwałą nr XXXIII/193/17 
z dnia 31 marca 2017r. powołała komisję doraźną, która w dniach: 10 kwietnia 
2017r. i 11 kwietnia 2017r. w obecności Przewodniczącego Rady Gminy Aleksandra 
Kamińskiego i czterech członków komisji zapoznała się z zebraną dokumentacją oraz 
wyjaśnieniami  dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie Pani  Jadwigi Zając, 
pedagoga szkolnego – Pani Katarzyny Sałyk i wychowawcy oddziału pięciolatków – 
Pani Doroty Oryńczak, natomiast  w dniu 21 marca 2017r. członkowie komisji 
doraźnej wysłuchali wyjaśnień Pana Kamila Pawłusewicza. 

Skarżący Pan Kamil Pawłusewicz w zażaleniu złożonym do Wójta Gminy Srokowo 
zarzucił dyrekcji Szkoły Podstawowej w Srokowie, iż nie wywiązuje się z zaleceń 
opinii Powiatowej Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej, ponieważ nie objęło 
dziecka - Anastazji Pawłusewicz zalecaną przez Poradnię pomocą psychologiczno – 
pedagogiczną w formie: zajęć socjoterapeutycznych, nakierowanych na  rozwijanie 
umiejętności empatii, czekania na swoją kolej, radzenia sobie  z niepowodzeniami. 

Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z dnia  30 kwietnia 2013r. w sprawie 
zasad udzielania i organizacji pomocy psychologiczno-pedagogicznej w publicznych 
przedszkolach, szkołach i placówkach (Dz.U. z 2013 r. poz. 532)  bardzo szczegółowo 
określa warunki na jakich pomoc winna być udzielona. W omawianym przypadku 
podstawę do udzielenia pomocy stanowi opinia Powiatowej Poradni Psychologiczno- 
Pedagogicznej w Kętrzynie z dnia 11.08.2016r. zalecająca objęcie Anastazji 
Pawłusewicz pomocą psychologiczno-pedagogiczną, wskazując formy udzielenia 
pomocy. Opinia zawiera ogólne wskazania zarówno dla nauczycieli, jak też dla 
rodziców dziecka, jak mają z dzieckiem postępować. Nie zawiera natomiast 
kategorycznych poleceń organizowania dla dziecka odrębnych zajęć terapeutycznych 
oraz innych, zindywidualizowanych zajęć psychologiczno-pedagogicznych,                          
z określonym wymiarem godzin. Nie zwalnia to jednak zarówno dyrektora                           
i wychowawcy, a także rodziców dziecka do organizowania możliwej pomocy 
terapeutycznej przez pracowników szkoły i rodziców.  

Po zapoznaniu się z dokumentami i wyjaśnieniami Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Srokowie oraz weryfikacji  formalno – prawnej przedmiotu zażalenia komisja 
stwierdza, że Szkoła wywiązuje się z wykonywania zaleceń opinii Powiatowej Poradni 
Psychologiczno- Pedagogicznej w Kętrzynie w zakresie swoich możliwości                          
i posiadanych specjalistów.   
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Zgodnie z §5.1 oraz §5.2  Rozporządzenia  MEN z dnia  30 kwietnia 2013r. w sprawie 
zasad udzielania i organizacji pomocy psychologiczno-pedagogicznej w publicznych 
przedszkolach, szkołach i placówkach (Dz.U. z 2013 r. poz. 532) pomoc 
psychologiczno-pedagogiczną  organizuje dyrektor przedszkola, szkoły i placówki, 
natomiast pomocy psychologiczno – pedagogicznej w przedszkolu, szkole i placówce 
udzielają uczniom nauczyciele, wychowawcy grup wychowawczych oraz specjaliści 
wykonujący w przedszkolu, szkole i placówce zadania z zakresu pomocy 
psychologiczno-pedagogicznej, w szczególności psycholodzy, pedagodzy, logopedzi, 
doradcy zawodowi i terapeuci pedagogiczni, zwani dalej „specjalistami”.  

Należy tutaj wskazać, iż pomoc psychologiczno-pedagogiczna została i nadal jest 
udzielana Anastazji Pawłusewicz przez wychowawcę i pedagoga szkolnego podczas 
zajęć dydaktycznych zgodnie z §7.1 wyżej wymienionego Rozporządzenia. Inne 
formy pomocy z zakresu indywidulanych zajęć socjoterapeutycznych, na co wskazują 
rodzice w zażaleniu, nie mają zastosowania, ponieważ w szkole nie jest zatrudniony 
socjoterapeuta oraz w opinii z Poradni nie ma kategorycznych poleceń organizowania 
dla dziecka odrębnych zajęć psychologiczno-pedagogicznych, z określonym 
wymiarem godzin. 

Komisja doraźna wskazuje, iż konieczne jest nawiązanie ścisłej współpracy dyrektora, 
wychowawcy oraz rodziców ponieważ utrzymanie stałego kontaktu i przekazywanie 
informacji na bieżąco o zachowaniu dziecka i formach prowadzonych zajęć                          
z elementami socjoterapii zapewni wiedzę każdej ze stron o realizowanej  pomocy 
psychologiczno-pedagogicznej przez specjalistów zatrudnionych w szkole. 

W związku z powyższym komisja uznaje zażalenie za bezzasadne. 

O godz. 14.50 obrady opuściła radna Katarzyna Żejmo i radna Agnieszka 
Gajowniczek – stan 13 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusje,                
a w  związku z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 
Dziadonia o odczytanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance, a następnie 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –                              

13 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        
Nr XXXIV/196/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 kwietnia 2017 r.                    

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.1. i  przystąpił do realizacji  
pkt 12.2. porządku obrad. 

 

12.2. Zaciągnięcia w BGK w Olsztynie pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie inwestycji. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Panią Skarbnik 
Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do projektu uchwały stanowiącego załącznik                  
nr 16 do protokołu. 

O godzinie 14.55 na posiedzenie sesji przybyła radna Agnieszka Gajowniczek                                     
– stan 14 radnych. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że w związku z rozpoczęciem 
procedur i realizacji projektu na przebudowę drogi gminnej czyli ul. Ogrodowej                 
w Srokowie, aby nie angażować własnych środków wnioskujemy o podjęcie uchwały 
o zaciągnięcie pożyczki w BGK w Olsztynie na kwotę, która jest przewidziana                       
w uchwale czyli 2428197 zł. Pożyczka zostanie spłacona po przekazaniu środków                       
z PROW-u. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że jutro do godziny 12.00 można 
składać oferty, a otwarcie ofert odbędzie się o godzinie 12.30. Termin przetargu 
został przesunięty na piątek ze względu na to, że pojawiły się zapytania, na które 
należało odpowiedzieć włącznie z zamieszczeniem ich na stronie internetowej, aby 
wszyscy oferenci mieli okazję się z nimi zapoznać.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 
dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                         
o odczytanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia w BGK w Olsztynie pożyczki na 
wyprzedzające finansowanie inwestycji, a następnie poddał projekt pod głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                              

14 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        
Nr XXXIV/197/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 kwietnia 2017 r.                    

w sprawie zaciągnięcia w BGK w Olsztynie pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie inwestycji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.2. i  przystąpił do realizacji  
pkt 12.3. porządku obrad. 

 

 
12.3. Zaciągnięcie długoterminowej pożyczki z Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Wsi Polskiej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Panią Skarbnik 
Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do projektu uchwały stanowiącego załącznik                  
nr 17 do protokołu. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że projekt uchwały jest propozycją 
zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na cztery lata z EFRWP na to samo zadanie 
czyli na przebudowę drogi gminnej – ulicy Ogrodowej. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję,                
a w  związku z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 
Dziadonia o odczytanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 
pożyczki z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej, a następnie poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                              
14 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXXIV/198/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 kwietnia 2017 r.                    
w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.3. i  przystąpił do realizacji  
pkt 12.4. i 12.5. porządku obrad. 

 
12.4. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata                     
2017-2022. 
12.5. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2017 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę 
Cwalina o wprowadzenie do projektów uchwał (załączniki nr 18 i 19 do protokołu).  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że jeśli chodzi o Wieloletnią 
Prognozę Finansową to zmienia się ona tylko w zakresie dochodów i wydatków                   
w związku ze zmianami w budżecie, gdzie nie zmienia się przedsięwzięć. Jeśli chodzi 
o zmiany w budżecie Gminy Srokowo to dochody są zgodne z:  
- decyzją Nr FK 42/2017 z dnia 7 kwietnia  2017r  Wojewody Warmińsko -
Mazurskiego przyjmuje się  do budżetu kwotę 533zł  stanowiącą dotację na zadania 
zlecone w zakresie wypłat zryczałtowanych dodatków energetycznych  
- decyzją Nr FK  52/2017 Wojewody Warmińsko Mazurskiego z dnia 20 kwietnia  
2017r o przyznaniu dotacji w kwocie  547 216,49zł  na zadanie zlecone t. j. na  
wypłaty i obsługę zadania zwrotu akcyzy producentom rolnym  
- zwiększa się plan dochodów własnych z tytułu zwrotu dochodów z lat ubiegłych                  
o kwotę 2000zł, z  podatku od środków transportowych o kwotę  6 400zł - 
dostosowując do przypisu tych podatków , 
- zmienia się paragraf dochodów subwencji  wyrównawczej z 75802 na 75807 
dostosowując do wymogów Ministerstwa Finansów. 
- zgodnie z decyzją Wojewody Nr 55/2017  z dnia 24 kwietnia 2017  w sprawie 
udzielenia dotacji na zadania zlecone gminie ustawą z dnia 4 listopada 2016r                       
o  wsparciu kobiet w ciąży i rodzin "Za Życiem" - jednorazowe świadczenie w wys. 
4 000 zł w kwocie 13260 zł z jednoczesnym zmniejszeniem o tą kwotę  środków na 
świadczenia rodzinne.  
Po stronie wydatków przyjmuje się po stronie wydatków środki pozyskane w wyniku 
dotacji celowych wyżej wymienionych oraz w Urzędzie Gminy : 
- zmniejsza się składkę na Izby Rolnicze o kwotę 3000zł  
- zwiększa się o kwotę 28 000zł na wynagrodzenia i składki ZUS  na zatrudnienie 
prac interwencyjnych  do potrzeb na środki własne obecnego zatrudnienia ze 
zmniejszeniem o kwotę 4500zł świadczeń na PFRON ; 
- dokonuje się zmiany na zadaniu remonty dróg -pomiędzy paragrafami  z 4210 na 
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4300 zadaniu 901031 sołectwo Bajory -2 000 zł oraz sołectwo Kosakowo 6 000 zł- 
zadanie 901013  
- zwiększa się o kwotę 1000zł wynagrodzenia na kompleksie nad J Rydzówka                     
z jednoczesnym zmniejszeniem na składki FP i materiały o kwotę 1000zł  - 
dostosowanie do potrzeb . 
 zmniejsza się na usługach  w dziale 700 zł kwotę 2100zł oraz na obsługę  długu 
dział 757  o kwotę 10 000zł  z przeznaczeniem na płace prac interwencyjnych . 
- w pozostałej działalności edukacyjnej dz. 854 -dokonuje się przeniesienia pomiędzy 
paragrafami 4210 a 4300 na zadaniu 901034 sołectwo Bajory (wykonanie wiaty) 
4000zł  
W GOPS przenosi się kwotę 1000zł na zadaniach zleconych  w rozdz. 85501 z 4210 
na 4300  prowizje bankowe od zasiłków 500+ oraz kwotę 2300zł z wynagrodzeń 
osobowych na bezosobowe (usługi księgowe). 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że odnosząc się do poprzedniej sesji                     
i uzgodnień, które zostały złożone podczas głosowania do wcześniejszych zmian 
budżetu Gminy Srokowo przypomniała, że radny Krzysztof Mościcki złożył wniosek  
formalny dotyczący propozycji przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu pod 
następującymi niezbędnymi warunkami: 

1. W kwietniu radni otrzymają dogłębnie przepracowany budżet, który będzie 
skonsultowany ze wszystkimi kierownikami jednostek, w którym będą odszukane 
inne możliwości równoważenia budżetu niż te, które zostały zaproponowane                
w bieżącej uchwale. 
2. W ciągu najbliższych 10 dni należy sformułować wspólne stanowisko Wójta Gminy             
i Rady Gminy w sprawie drastycznego zmniejszenia subwencji oświatowej, która 
skutkuje zrujnowaniem przyjętego budżetu gminy (również w kontekście reformy 
oświaty ujmując zwiększenie godzin nauczania, zatrudnienia dodatkowych nauczycieli 
kierunkowych, dostosowania klasopracowni do liczby uczniów z uwzględnieniem 
zwiększenia liczby uczniów od 1 września 2017 r., którzy będą musieli być objęci 
działalnością szkoły). Stanowisko powinno być wysłane do Świąt Wielkanocnych do 
wszystkich decydujących czyli komisji sejmowych, Ministerstwa Finansów, 
Ministerstwa Edukacji Narodowej. 
3. Należy wystosować kolejne pisma w sprawie zwiększenia subwencji z Ministerstwa 
Finansów poprzez skorzystanie z rezerwy budżetowej państwa pod czym wszyscy 
radni się podpiszą. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że wnioski nie zostały wypełnione 
zgodnie z umową sprzed miesiąca, a w związku z tym nie jest w stanie zagłosować 
za przyjęciem uchwał w sprawach: zmiany WPF Gminy Srokowo na lata 2017-2022                  
i zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2017 r. 

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że dla niego jest nie do przyjęcia kolejna zmiana 
budżetu Gminy Srokowo, która nie prostuje rzeczy oczywistych, a które to miały być 
po wcześniejszych konsultacjach naprawione. 

Radny Krzysztof Mościcki stwierdził, że nie jest zadowolony z tego, iż nie zostały 
spełnione żadne czynności zgodnie z wcześniejszą umową lecz zwrócił uwagę na to, 
że przed chwilą przegłosowano zmiany w budżecie przyjmując uchwały w sprawie 
zaciągnięcia pożyczek, a to oznacza przegłosowanie dzisiejszych zmian. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński zapytał organ 
wykonawczy jak zamierza tę sytuację rozwiązać? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że na wcześniejszej sesji 
stwierdziła, że to nie jest realny termin, aby do kwietnia takie dane móc przedstawić 
radnym. W tej chwili dopiero zostały złożone do Kuratorium Oświaty arkusze 
organizacyjne szkół, a po ich zatwierdzeniu będziemy faktycznie wiedzieli jakie są 
potrzeby finansowe szkół. Tak samo wspomniano, że w kwietniu będzie 
rozstrzygnięty przetarg na ul. Ogrodową, a w maju będzie złożony wniosek                       
o refundację funduszu sołeckiego. Nierealne to było również z tego względu iż 
należało przygotować zamknięcia roku i bilanse lecz radni nie chcieli tego słuchać. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że wie iż 
skarbnik w ostatnim okresie miała duże przeciążenie prac, ale chce zapytać jak organ 
podejdzie do tego tematu?  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że do końca kwietnia muszą iść 
wszystkie bilanse skonsolidowane wszystkich jednostek, bilanse zbiorcze, zestawienia 
zmian funduszu, rachunek zysków i wszystkie sprawozdania. Na dzień dzisiejszy 
Skarbnik prowadzi rozmowy z Instytutem Analiz Regionalnych o powierzeniu zadania 
przeanalizowania pod kontem racjonalności wydatkowania  środków na oświatę oraz 
subwencji oświatowej naliczonej dla gminy. Po tej analizie będziemy mogli 
ewentualnie wystąpić z wszelkimi zapytaniami. Napisanie pisma do Ministerstwa 
Oświaty w sprawie iż coś zostało naliczone niezgodnie z prawem nie ma 
najmniejszego sensu ponieważ jest to Rozporządzenie Ministra Oświaty z grudnia 
2016 r, które dotyczy wszystkich gmin w całej Polsce. To co mogliśmy sprawdzić to 
dane wprowadzone do SIO, które zostały przeanalizowane tuż po otrzymaniu nowej 
subwencji. W tych danych nie ma żadnych błędów, a zmniejszona subwencja                      
o 250 tys. zł jest skutkiem nowego Rozporządzenia Ministra Oświaty i dotyczy 
wszystkich gmin wiejskich. Jeśli radni chcą to takie pismo może zostać napisane, ale 
nie będzie to za sobą niosło żadnych skutków finansowych dla naszej gminy.    

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że podczas ostatniej sesji 15 osób uważało, że takie 
postawienie sprawy miało sens. Takie tłumaczenie jakie przedstawiła Pani Skarbnik 
jest nie do przyjęcia. 

Radna Agnieszka Gajowniczek dodała, że nikt z radnych nie usłyszał od Pani Skarbnik 
deklaracji iż podany termin jest nie do przyjęcia. Zresztą nie ma o tym mowy we 
wcześniejszym protokole. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina nie zgadza się z tym i uważa, że takie słowa 
padły podczas ostatniego posiedzenia sesji Rady Gminy. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy ktoś z radnych usłyszał takie 
stwierdzenie? 

Brak odpowiedzi. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że o czymś takim w ogóle nie było mowy. 
Radna zapytała czy organ prowadzący odpuścił sobie umówione wcześniej warunki? 
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Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że nie. 

Radny Krzysztof Mościcki przychylił się do wypowiedzi radnego Piotra Dziadonia 
ponieważ uważa, że nie jest ważne czy takie działanie miało sens, ale to iż została 
zawarta pewna umowa, która nie została dotrzymana. Istnieje możliwość, że nie dało 
się tego przepracować, ale należy w takim wypadku podać realny termin załatwienia 
sprawy. Kolejna część tego porozumienia mówiła o tym, że wystąpimy do 
poszczególnych instytucji i zaakcentujemy niewyrażenie naszej zgody na takie 
traktowanie. Gdyby to zostało uczynione to najprawdopodobniej teraz nie doszłoby 
do takiej dyskusji. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił o poważne 
traktowanie radnych i konstruktywne podejście do sprawy. Proponuje razem (radni                
i organ wykonawczy włącznie z Radcą Prawnym) wystąpić z pismem, które będzie 
poparte pewnymi wskaźnikami. Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że działania 
w gminie muszą być konkretne po czym poprosił radnych o pomoc, aby wspólnie 
wypracować stanowisko po to, aby nam wszystkim dobrze się pracowało. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że należy pamiętać iż arkusze 
organizacyjne znajdują się jeszcze w Kuratorium Oświaty. 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że jutro zostanie 
przygotowane takie pismo, może uda się nam uzyskać jakieś informacje z IAR, aby 
uzyskać odpowiedź jak to się ma do sytuacji dotyczącej naliczenia naszej subwencji. 
Jutro rozpoczniemy nad tym tematem prace, a konkretne pismo powinno być 
skonstruowane po 1 maja po czym przedstawimy swoje stanowisko do Ministerstwa. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński zapytał czy Pani Skarbnik 
włączy się z wyliczeniem? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że nikt niczego nie obiecywał, 
tylko radni narzucili takie zadania i terminy. Skarbnik zapytała czego radni od niej 
oczekują. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że nie zgadza 
się z tym ponieważ protokół z sesji Rady Gminy został bardzo szczegółowo napisany 
co ma również swoje potwierdzenie w opinii radnych. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina zapytała czego radni od niej oczekują? 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński odpowiedział, że radni 
chcą dowiedzieć się skąd wzięły się wyliczenia z których wynika, że mamy 
zmniejszoną subwencję oświatową. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że wyliczenie bierze się                        
z algorytmu zawartego w Rozporządzeniu Ministra Oświaty, ale nie posiada  
odpowiednich danych, aby móc to zrobić. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że kwestia algorytmu jest sprawą 
skomplikowaną, ale możemy zrobić to inaczej np. poprzez zastosowanie metody 
porównawczej za ostatnie trzy lata analizując subwencję na jedno dziecko i tak dalej. 
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Nie musimy się wgłębiać w sam algorytm. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że algorytm zmienił się                      
w grudniu. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że on się nie zmienił lecz został inaczej 
zastosowany. Skoro w ustawie jest zapisane, jaki procent kosztów oświaty ponosi 
gmina to należy iść  własnymi danymi. Algorytmem powinni się zająć specjaliści                  
z Instytutu, a my posiadamy własne dane i możemy zadać pytanie dlaczego została 
zmniejszona subwencja na jednego ucznia o jakąś kwotę i określony procent. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zwróciła uwagę na jeszcze jeden fakt dotyczący tego, 
że budżet, który został przyjęty pod warunkami w marcu był fikcja ponieważ Pani 
Skarbnik zapisała w nim obcięcie 30 tys. zł na energię i ogrzewanie w szkołach, 
obcięto 40 tys. zł na remonty dróg i wiele innych drobniejszych. Zastrzeżeniem 
radnych było to, że mieli oni wątpliwości czy na pewno te rzeczy należało                           
w pierwszej kolejności usunąć z budżetu czy tez obciąć wydatki w konkretnych 
działach. Radni po prostu chcieli być pewni, że innego rozwiązania nie można było 
przyjąć w danym momencie. To jest duży problem ponieważ sprawa braku reakcji 
nad subwencja oświatową to jest jedna rzecz, a fakt przyjęcia nierealnego budżetu 
jest już kolejna kwestią. 

Radny Krzysztof Mościcki uściślił, że budżet był realny, ale zmiany w nim ujęte już 
niestety nie. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że w tym 
temacie powinna się włączyć w działanie również Pani Sekretarz jako osoba 
odpowiedzialna za oświatę.  

Radny Piotr Dziadoń zapytał czy poszczególni kierownicy jednostek zostali 
poinformowani o konieczności przeanalizowania swoich części budżetu? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że tak i taka prośba została 
wystosowana do dyrektorów szkół ( ponieważ subwencja dotyczy oświaty) na tydzień 
przed sesją. Do dnia dzisiejszego nie otrzymała żadnej odpowiedzi. 

Dyrektor Gimnazjum Nr 1 w Srokowie Dariusz Kowalski odpowiedział, że rozmowy 
były słowne i słownie również padła odpowiedź. Jeśli dyrektor ma obcięte 40 tys. zł 
to gdzie on ma jeszcze szukać oszczędności? Szkoły mają do minimum obcięte 
wydatki na materiałach, ale na dzień dzisiejszy nie widzi możliwości kolejnych cięć 
budżetowych na szkole. Wcześniej uchwałą Rady Gminy obcięto 20 tys. zł co                       
z ostatnimi cięciami daje kwotę 60 tys. zł., a nikt nie wie ile wyniosą koszty usuwania 
usterek zgodnie z wnioskami pokontrolnymi w szkole. Dyrektor uważa, że nie ma 
możliwości, aby wskazać kolejne cięcia środków w szkole.  

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że jeśli mamy przygotować pismo                     
w sposób nierzetelny to można to wykonać w ciągu kilku dni, ale jeżeli wystąpienie to 
ma zawierać szczegółowe dane opierające się na konkretnych liczbach to należy 
uzbroić się w cierpliwość, ponieważ to trochę potrwa, a Pani Skarbnik sama tego nie 
wyliczy.  
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O godzinie 15.33 obrady sesji opuścił radny Krzysztof Mróz – stan 13 radnych. 

Radna Ewa Dudek powiedziała, że jeśli to było niemożliwe to należało o tym 
powiedzieć radnym w ubiegłym miesiącu gdy radni podejmowali uchwałę i głosowali 
nad nią. W protokole nie ma żadnego zapisu dotyczącego tego, że stanowczo pani 
Skarbnik nie zgadza się czy też, że jest to niewykonalne. Nikt w tamtym momencie 
nie powiedział, że nie ma sensu podejmować takich działań czy też, że są one 
nieodpowiednie. Nie ma również w nim mowy o tym, aby wydłużyć ten czas ze 
względu na niemożliwość wyrobienia się we wskazanym terminie. Radna uważa, że 
wszystko jest robione na daną chwile, a teraz po raz kolejny będziemy słuchali 
obietnic i zapewnień. Możliwe jest, że za miesiąc znowu usłyszymy podobną dyskusję 
na ten sam temat. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że skoro otrzymaliśmy informację, że ze 
środków własnych finansujemy ok. 36% kosztów działalności oświatowej to oznacza, 
że przecież mamy jakieś dane, a to zostało w jakiś sposób wyliczone.  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że wyliczono to na podstawie 
subwencji oświatowej i budżetu na szkoły. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że przecież wiadomo ile kosztuje jeden uczeń                 
i jaka powinna na niego być naliczona subwencja. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że te wszystkie dane są zawarte 
w algorytmie i na tej podstawie są robione wyliczenia przez Ministerstwo. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że chodzi mu o to, że jeżeli w układzie 
porównawczym weźmiemy rok 2014, 2015, 2016 to w każdym momencie możemy 
wyliczyć jaka była subwencja na jednego ucznia. I wtedy możemy wykazać,                      
że subwencja zmniejsza się w sposób niezrozumiały i nie pokrywa zgodnie z ustawą                   
o oświacie wysokości kosztów jakie powinny być nam przekazane. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że są pewne konsekwencje 
związane z podejmowanymi decyzjami. Można to określić w taki sposób, że im więcej 
będziemy mieli małolicznych oddziałów tym będziemy ponosili wyższe koszty 
funkcjonowania jednostki oświatowej. Subwencję oświatową otrzymujemy na ucznia 
z uwzględnieniem liczby nauczycieli, ich kwalifikacji, z uwzględnieniem rodzaju 
placówki (Szkoła Podstawowa lub Gimnazjum) i dodatkowymi środkami dla uczniów               
z orzeczeniem o niepełnosprawności. Tak najogólniej wygląda algorytm i schemat 
naliczania środków na placówkę oświatową. Z organizacji szkoły wynikają koszty                 
i im będziemy mieli więcej oddziałów, tym wskaźnik zatrudnienia będzie wyższy                   
(w Szkole Podstawowej wynosi on 1,7 nauczyciela na oddział). Należy w tym 
przypadku przeprowadzić gruntowną analizę z jednej strony w kwestii dotyczącej 
organizacji pracy szkół, a z drugiej  strony w powiązaniu z subwencją oświatową                   
i sytuacją finansową gminy. Wszelkie zapewnienia Ministerstwa Oświaty w kwestii 
wspierania małych szkół wiejskich i małych oddziałów w szkołach nijak się mają do 
dzisiejszej rzeczywistości. Zastępca Wójta powiedział, że w województwie szkoły 
wiejskie w porównaniu do roku ubiegłego otrzymały subwencje mniejsze o 4,4%,                  
a w przypadku naszej gminy wskaźnik ten wynosi 8,36% mniejszej subwencji. 
Powiedział, że w dniu jutrzejszym usiądzie i napisze to pismo, ale jest przekonany, iż 
nic ono nam nie przyniesie. Dokument będzie skonsultowany z Panem Wójtem                      
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i Panem Przewodniczącym po czym zostanie wysłane do dnia 4 maja. Zastępca Wójta 
zapytał radnych czy takie rozwiązanie satysfakcjonuje radnych?  

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że podobna sytuacja miała miejsce z podatkiem od 
nieruchomości, a dodatkowo teraz z subwencją oświatową. Jak na razie nie widać 
żadnego ruchu ze strony pracowników Urzędu Gminy do chęci pozytywnego 
załatwienia tego problemu, a cierpliwość radnych ma pewne granice, które zostały 
już przekroczone. 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz potwierdził chęć podjęcia prac 
podczas spotkania. 

Radna Ewa Dudek stwierdziła, że według niej w takim spotkaniu powinni 
uczestniczyć również poza Przewodniczącym Rady Gminy, Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy oraz Przewodniczący Komisji Finansów. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski zaproponował spotkanie na 4 maja 2017 r. 
na godzinę 8.00. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że również włączy się                     
w prace nad dokumentem. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina potwierdziła swoje uczestnictwo w spotkaniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 
dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                         
o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Srokowo na lata 2017- 2022, a następnie poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych większością głosów –                              
10 gł. „za”,  3 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXXIV/199/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 kwietnia 2017 r.                    
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo                          

na lata 2017-2022. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem  
dyskusji w kwestii zmian budżetu Gminy Srokowo, poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Srokowo 2017 rok, a następnie poddał projekt pod głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych większością głosów –                              

10 gł. „za”,  3 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        
Nr XXXIV/200/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 kwietnia 2017 r.                    

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo 2017 r. 

  
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.4. i 12.5, a następnie przystąpił do realizacji  

pkt 13 porządku obrad. 
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Pkt 13. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński  w związku z wniesieniem 
interpelacji przez radną Agnieszkę Gajowniczek i radną Renatę Mendala poprosił                
o udzielenie na nie odpowiedzi. 

Ad. pytania nr 1: 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że ulica Słoneczna 
będzie naprawiona w dniu jutrzejszym. 

Ad. pytania nr 2: 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że jeśli chodzi o Siniec                
i Kąty to należy poczekać do sprowadzenia masy asfaltowej do łatania ubytków                 
w nawierzchni, ale nie potrafi podać dokładnej daty tych napraw. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński zapytała czy takie ustne 
odpowiedzi satysfakcjonują radną Agnieszkę Gajowniczek i radną Renatę Mendala? 

Radne odpowiedziały, że tak. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13. i  przystąpił do realizacji 
pkt 14. porządku obrad. 

 

Pkt 14. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

1.Radna Regina Wieczorek zapytała jakie są losy lokalu dla Caritasu i po byłej 
kawiarni A’vista. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że lokal po byłej kawiarni A’vista 
to jest już wywieszony wykaz nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy do dnia              
4 maja (wtedy mija okres 21 dni od wywieszenia wykazu) i wtedy zostanie ogłoszony 
przetarg na dzierżawę, który również musi być wywieszony przez okres 21 dni.   

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że jeśli chodzi                           
o pomieszczenie dla działalności Caritasu to prowadzone remonty są wolne. Caritas 
przeznaczył własne środki na terakotę  i płytki do łazienki. Wójt uważa, że do dwóch 
tygodni lokal powinien być gotowy do odbioru. 

2.Radna Regina Wieczorek odczytała życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych, które 
wpłynęły do radnych. 

3.Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński odczytał treść zaproszenia                     
z okazji powołania Straży Pożarnej w Kętrzynie.  
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4.Radna Regina Wieczorek w imieniu organizatorów zaprosiła radnych i wszystkie 
osoby chętne do wzięcia udziału w Rodzinnym Rajdzie Rowerowym, który odbędzie 
się dnia 3 maja 2017 r. o godzinie 15.00. 

5.Radna Ewa Dudek powiedziała, że będzie zrobiona zbiórka publiczna na mundury 
dla strażaków z OSP w Srokowie. Poprosiła Państwo radnych, aby również przyłączyli 
się do tak szczytnej pomocy. 

Radna Agnieszka Gajowniczek dodała, że jest założony oficjalny Komitet, który 
będzie się zajmował organizacją zbiórki do końca września 2017 r. 

O godzinie 16.20 obrady opuścił radny Maciej Kuriata – stan 12 radnych. 
 

6.Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że organizowana jest 
pomoc dla jednej rodziny z Syrii z miesięczna składką 650 zł w cyklu półrocznym. 
Przewodniczący zaprasza chętnych do składania datków na ten cel.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 14. i  przystąpił do realizacji pkt 15.  
porządku obrad. 

 

Pkt 15. 
Zakończenie obrad XXXIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński wypowiadając formułę            
„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XXXIV sesji Rady Gminy 
Srokowo”  po czym o godz. 16.20 zamknął obrady sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 25 stron i 19 załączników. 

 
 
                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                        
                                                                                       Aleksander Kamiński 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:   
   Olga Szostek 


